
Zápis KRJ 27.4.2022
Přítomní: Oldřich Vávra  - Starosta, Jakub Grós - Jag, Michal Čuban - Williák, Lubomír
Melichařík - Bam, Pavel Šťastný - Kaktus, Alice Čapounová, Marek Filák - Murph, Eva
Fišerová - Sopka, Petr Veselý - Wesa, Vít Fojtík - Fox
On-line přítomní:
Omluveni: Jan Michna - Gonzáles, Aleš Cepek - Kšanďák
Nepřítomen:

Online hlasování

KRJ schvaluje krajskou dotační vyhlášku pro rok 2022 v předloženém znění.
Pro: 7
Proti: 0
Zdrželo se: 1
Návrh byl přijat.

KRJ schvaluje rozpočet KRJ na rok 2022 v předloženém znění
Pro: 7
Proti: 0
Zdrželo se: 1
Návrh byl přijat.

1. Úkoly z minula

● Jag - Vydání nové krajské vyhlášky - splněno
● Jag - Pošle seznam KD v kraji - splněno

Řešeno v samostatných bodech:
● Gonzáles - iniciuje schůzku mezi ním, Kaktusem, Luu - nesplněno

○ G: ani nebude, pokud nebude KRJ proti, tak Luu k dnešnímu dni odvolám z
funkce, tím pádem body, které má na sobě Luu, přejdou na Kaktuse

● Luu - Luu zjistí, která hospodaření má smysl dodělávat - neznámý stav
● Luu - nahraje účetnictví 2017 - neznámý stav
● Luu - doveze Alici účetnictví 2017 - neznámý stav
● Kaktus - Poptá se na skříně do krajské klubovny - nesplněno
● Jag - Poptá se na skříně do krajské klubovny na kraji - splněno
● okresáci: Alice prosí okresní rady o Revizní zprávy okresů - nesplněno, UH splněno



● Máňa - dá Alici vědět o stavu oprav 2020 - neznámý stav

2. Krajská klubovna k širšímu využití a vybavení

● Klíče
○ Gonzáles - klíč je vytvořen
○ Shewe je domluvena jako klíčnice
○ @Alice by měla mít z minulé KRJ klíče, ale říká, že nemá, musíme vyřešit

(Jag si myslí, že je Gonzáles předával)
● skříně

○ Jag napsal na kraj ohledně skříní - nejsou k dispozici, až bude rekonstrukce
budovy č. 22

○ @Gonzales vymyslí, jak zajistit skříně

3. Jmenování hospodáře
● Lucie Smolková - Luu je uvolněna z role hospodářky KRJ Junáka, která jí tímto

děkuje za zastávání této pozice
● Jediným hospodářem KRJ nyní tedy dle dřívějšího jmenování zůstává Pavel Šťastný

- Kaktus

4. Uzavření hospodaření z předchozích let

Přehled hospodaření k 8.12.2021 ve SkautIS:

Přehled hospodaření k 21.4.2022 ve SkautIS:

2014, 2015 (předchozí vedení) - není Potvrzeno
2016 (předchozí vedení) - není Odevzdáno ani Potvrzeno
2017 - není Potvrzeno (zde nastupovala současná KRJ) - @Gonzáles potvrdí
2018, 2019 - Odevzdáno, Potvrzeno
2020, 2021 - není Odevzdáno ani Potvrzeno

● Kaktus má vše u sebe
● 2020 - je taková nedodělaná, ale je naskenovaná i včetně Ohitiky, @Jag zkontaktuje

účetního a zkusí potvrdit, zda-li na to byl zaplacený, @Kaktus zkontroluje dle
dokumentů

● 2021 - ja nachystaná, ale čeká na 2020



● Pokud by nešel bývalý účetní - tak je Gonzáles domluvený s paní Radovou (nová
účetní), že by nám zaúčtovali i 2020.

● @Gonáles - domluví se s Ústředím ohledně hospodaření z předchozí KRJ

5. RK Puzzle
● návrh Elišky Franeková na pořádání RK Puzzle pod KRJ Zlínského kraje
● celkový rozpočet 38 000,-, plánovaný rozsah 20 dětí

● Podáme RK Puzzle na Ústředí žádost na 18 000,-, oprava proti projektu - 20 000,-
● ROzsáhlá diskuse o tom, zda má být RK organizován pod krajem, okresem,

střediskem - neuzavřeno.
● @Všichni - do příště zkusí přečíst, domyslet, dát otázky

6. Rádcovské akce

● V tabulce zde v celkové částce 41 200,- kč k dotaci z Ústředního rozpočtu.

KRJ schvaluje podporu rádcovským akcím - RK Frgál, RK OdRaz, Rádcovské sjednocení
Psohlavci, RK Puzzle v navržené výši.

Pro: 7
Proti: 0
Zdrželo se: 0
Návrh byl přijat.

● Jag pošle odhadní částky na Ústředí

7. Velké akce

● V tabulce zde v celkové částce 90 000,- kč k dotaci z Ústředního rozpočtu.

KRJ schvaluje podporu velkým akcím - Rikitanův memoriál, 100 let skautingu Zlín, základní
kola ZVAS a krajské kolo ZVAS v navržené výši.

Pro: 7
Proti: 0
Zdrželo se: 0
Návrh byl přijat.

● Jag pošle odhadní částky na Ústředí

https://docs.google.com/spreadsheets/d/1FakKGqYiWLtaME8ahwdjjyEDmuwXyhi7RD9B84-5Rvw/edit?usp=sharing
https://docs.google.com/spreadsheets/d/1FakKGqYiWLtaME8ahwdjjyEDmuwXyhi7RD9B84-5Rvw/edit?usp=sharing


8. Revizní Komise

● Revizní zprávy z okresů - přišlo jen od UH - drží se status quo - okresáci dodají
● Lipník - poslali písemně vyjádření k bodům, připraveno ke kontrole (měli se např.

dodělat podpisy atp…)
● Jinak Gonzáles žádá o revizi v Rožnově, Murph informuje, že dělali 2020, ale

podporuje, aby se udělala i z kraje - Murph pošle a můžou udělat 2021 - reminder
● Gonzáles se díval na RZ z let 2018, 2019, neshledali žádné finanční pochybení, ale

vidí různý přístup vzhledem ke kurzům, bylo by dobré se sjednotit na revizní strategii
/ postupu - k diskuzi na příští KRJ - do příště

● čeká se na 2020

9. Medaile
- kontrola stavu:

- Br. Muller - Medaile Díků - @Gonáles
- Br. Zob - sv.Jiří - @Gonáles
- Karel Šímara - ještě není podaný, jakmile bude, tak dá Bam vědět

10. Skautské krizové centrum
- situace s možnými problémy zejména v legálním, hospodářském odvětví byly

probrány
- Skautské krizové centrum nespolupracuje s okresem
- středisko Malenovice kontinuálně nedodržuje termíny v hospodaření, očekáváme

možné problémy
- bylo probráno s Permim - místostarostou, dotážeme se, zda-li se spojili a něco se

posunulo
- Bokstra má udájně vyúčtování

KRJ vyzývá okresní radu Zlín k prošetření situace ohledně Skautského krizového centra
jako nadřazené VOJ střediska Malenovice.
Pro: 6
Proti: 0
Zdržel se: 1
Návrh byl přijat.

11. Prodloužení funkčního období a následnictví a VSJ
● Gonzáles zkomunikuje, že není nutné sněm posouvat a obě varianty jsou přípustné
● z okresů již žádné dotazy na situaci, vše jasné
● poster na následnictví zatím v čekání v závislosti na prodloužení funkčního období-,

Jag upraví tak, aby to mohlo pokrýt i okresy
● připomínka Valného Sněmu Junáka



12. Zprávy z okresů a krajských legátů / delegátů
● UH - Olda

○ ukončil se slavnostně ČK Hřivna, předaly se dekrety, odznaky, jako
prodloužení ZVAS, téměř všichni prošli, velké poděkování instruktorům

○ 12.3. setkání oddílových rad - dobrý formát, na vedoucí a rádce, velké díky
Veverce, velká generační obměna

○ Rikitanův memoriál - 83 hlídek, velké poděkování Psohlavcům
○ obecně - velký problém s autobusama - bude problematické zaplatit autobus

do Kelče
○ doškolovák od Honzy parádní, proběhl, desítky obnovení
○ ZVAS - proběhl, všechno fajne, 25 hlídek a postoupilo 7, pěkný námět - výzva

do příště - jak bude pokračovat kolotoč na ZVAS
○ střediska fungují dle odezev velmi dobře, podařilo se Bojkovicím pokračovat v

činnosti po požáru
○ bývalí vedoucí stř. Jantaru - Kecal, je zapojený do pilotního projektu táborů

pro Ukrajinu, posílal Jag emailem
○ v plánu - Psohlavci Jamboree 14.5.2022

● KM - Kšanďák:
○ Nedodáno
○ Wesa by rád revizi kvůli vodním skautům, nechápe, jak jim to funguje

● ZL - Williák
○ ZVAS proběhl, 17 hlídek, Pozlovice
○ rozjíždí se Oslavy 100 let

■ Prvomájový průvod, všichni zvaní, sraz u 12 ve Svitu
■ Den Zlínských skautů 11.6. - celý den, pro zájemce i s přespáním, je

třeba se přihlásit dopředu (do 10.5. buď za jednotku, tak i za
jednotlivce), nástup na nám. Míru, městská hra, služba Zlínu a
slavnostní oheň

○ střediska standardní fungování - víkendovky, plánují se tábory, schůzky
○ plánuje se brigáda na Zikmundově - 14.5.2022

● VS - Murph
○ OSéV - cca 20 lidí, 2 dny v Kateřinicách, otevřeno téma zrušení okresu, už je

víc lidí pro než bývalo
○ Hospodářka končí na okrese, nemá nikoho, asi to bude Murph dělat sám
○ V Rožnově - část zaplaceno, zbytek se sbírají peníze (Darujme.cz), mělo by

se doplatit do konce července
○ hospodářské výkazy se odevzdaly
○ ZVAS bude 7.5.2022 v Lidečku, leč pořádají Vsetínáci



○ krajský ZVAS zvládají v Kelči - problém ze vzdálenějších míst - Murph zkusí
probrat, zda-li je možné posunout na sobota - neděle, nebo alespoň začátek

● Vodní skauti - Wesa
○ Nemá nic nového, sezóna začíná, otevírat se bude

● OS - Bam
○ VS, KM sněm už proběhl, teď bude UH, ještě čeká Zlín
○ Následně bude Krajský sněm
○ Bylo to setkání s Petrem Pavlem, bylo to příjemné posezení
○ Mezinárodní setkání Slovensku, 20 lidí z ČR pojede
○ Jamboree OS - v Hradci Králové - Bam pošle pozvánku
○ v listopadu kmenový sněm - okresáci, krajánek a zástupce

● Svojsíkův oddíl
○ setkání s Petrem Pavlem, někteří místo toho museli vařit
○ udělali si fotky
○ byli tam i olomoučáci
○ Dráp s Amphorou chtějí pečlivější návrhy nových členů a dopředu, hodně

podrobit drobnohledem

13. Zprávy z Náčelnictva
Témata z posledního NJ

● Záměry v oblasti RK - interní revizor
● Novela Řádu Vodních Skautů - teze
● Souhrn fundraisingu ústředí 2021 - zmínka i o Avastu, díky Jagu :-)
● Skautská energie - podrobné informování NJ o situaci po pádu Kolibříka
● Koedukace - rozbíhá se aktivita směrem k podpoře koedukovaných oddílů a

smazávání rozdílů, mezi všemi typy oddílů
● Seznamte se: SOS - Skautská ochranná služba
● Novela Statutu SOS - 2. čtení
● Novela Řádu Vodních Skautů - 1. čtení - stejná úprava řádu pro posunutí sněmů
● Komerční aktivity - diskuze nad tím, jak přistupovat ke komerčním aktivitám v Junáku
● Hodnocení kvality NJ

G: Na nadcházejícím NJ se budou řešit i usnesení na mimořádný VSJ. Na konci zápisu
najdete výňatek z připravovaného dokumentu, jak bude předložen sněmu. Kdyby se našly
nějaké podrobnější materiály, které předcházely tvorbě zdůvodnění, tak bych je mohl doplnit.
Jinak se obávám, že to zase půjde do ztracena :-(

14. Mediální ohlasy Kraje
● z TO došla velká zpráva - monitoring pro ZLK



15. Ostatní
● další KRJ - do léta, Jag pošle Doodle
● Pozvánky

○ Webinář k dotacím (27.4.)
○ Webinář ke strategii (2.5.)

Zapsal: Jakub Grós - Jag
Zkontroloval: Oldřich Vávra - Olda



Příloha č.1





fafda
G: výňatek z připravovaného dokumentu pro mVSJ, věnujte pozornost hlavně vyjádřením NJ
a VRJ
Krajský sněm opakovaně žádá Valný sněm Junáka, aby zaúkoloval Náčelnictvo
Junáka zabývat se palčivým problémem nedostatku vedoucích v neuniverzitních
obcích a přijalo za své vytvoření metodického či jiného návodu, jak s tímto zásadním
problémem pracovat v dlouhodobém horizontu.

Zdůvodnění: Vidíme obdobný vzorec jak na vesnicích, tak i na malých městech, která jsme
se pokusili seskupit pod název neuniverzitní obec. Daný vzorec se týká mladých dospělých
vedoucích, kteří po ukončení střední školy, tedy okolo 18, 19 let odcházejí na vysoké školy a
je proto problematické, aby se nadále věnovali pravidelné činnosti. Následně jejich spojení
se skautingem slábne a pravidelná činnost zůstává na bedrech těch stále samých
vedoucích, nedochází ke generační obměně, nové vlny, chuti, nápadů a naopak vše spěje k
vyhoření současných vedoucích, jejichž kapacita je limitována.
Některé oddíly mají různé formy řešení, avšak jejich šíření je na základě „dobré zkušenosti“
a ne vždy se je daří jednoduše přenášet (např. částečná zodpovědnost odchozivších členů,
program pro ně atp…). Dalším z možných řešení je např. zapojení dospělých nováčků,
zaznamenali jsme i praxi v podobě placené výpomoci např. z pedagogických neskautských
studentů. Vidíme, že je celá varianta možných řešení, ale neexistuje ucelená metodika,
neexistuje zaměření na tento problém se svými specifiky např. i v rozdílnosti programu
skautingu na velkých městech a vesnicích. Neexistuje směřování toho, kdy se jedná o
skautský program a kdy už se z nedostatku vedoucích dostáváme do programu jako
kroužku. Během kontaktů s vedoucími např. z Prahy či Brna jsme poznali, že jejich pohledy
byli spíše překvapivé, jelikož oni tento problém takto ne vždy mají a neřeší.
Na minulém Valném sněmu se k obdobnému tématu nenašel prostor, usnesení se
neprojednalo a v následném vyjádření byli právě odkazy na dílčí možná řešení a oblasti.
Vzhledem k neřešení tohoto problému a růstu členů se tento problém ještě více prohloubil.
Tímto žádáme Náčelnictvo, aby se tímto problémem zaobíralo a vznikla jasná metodika k
pomoci oddílům a střediskům v neuniverzitních obcích.

Vyjádření Náčelnictva (pro původní VSJ 2020): Náčelnictvo dlouhodobě vnímá
problematickou oblast nedostatečného počtu vedoucích a rozdílné podmínky mezi velkými
městy a periferními oblastmi republiky. Díky zastoupení řady členů Náčelnictva z
neuniverzitních obcí je k tomuto hledisku v činnosti Náčelnictva významně přihlíženo. V
rámci podpory zajištění nových vedoucích probíhá řada projektů, mimo jiné díky Strategii
2022, např. téma Dospělí nováčci, Podpora činovníků či Výchova k nástupnictví. Náčelnictvo
děkuje za opakované zvednutí tématu a předpokládá, že se mu i nadále bude věnovat.
Zároveň bychom rádi podotkli, že tento problém nemůže vyřešit pouze metodická podpora z
ústředí, ale je třeba vzájemné podpory na konkrétních místech.

Vyjádření Výkonné rady (pro původní VSJ 2020): Nastíněná problematika je už v
současnosti řešena dílčím způsobem v personalistických vzdělávacích programech v rámci



kurzů střediskového minima, seminářů dobrovolnické personalistiky na klíč nebo v
personalistických programech na regionálních setkáních činovníků pořádaných některými
krajskými radami či na celostátních akcích typu HelpDesk.
Tematicky se aktuálně zaměřujeme na metodickou podporu v oblasti zapojení dospělých
nováčků, otázky klíčových principů dobře fungujícího nástupnictví i obecně principů
směřujících k vybudování dlouhodobě udržitelného a dobře spolupracujícího týmu.
Zabýváme se také oblastí podpory budování širšího podpůrného společenství kolem
středisek s cílem odlehčit současným činovníkům.
Naznačená specifika neuniverzitních sídel si uvědomujeme a zvážíme, zda je účelnějším
řešením cílit s uvedenými již existujícími programy a podpůrnými materiály ve zvýšené míře
do těchto neuniverzitních oblastí, nebo zda by výrazněji pomohlo vytvoření specifického
materiálu/ programu úžeji zaměřeného na konkrétní specifika neuniverzitních sídel.

https://krizovatka.skaut.cz/vzdelavani/vzdelavani-na-klic
https://krizovatka.skaut.cz/stredisko/lide/dospely-novacek
https://krizovatka.skaut.cz/stredisko/lide/dospely-novacek

